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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 23. september 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 975 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 975:
’’Vil ministeren ændre takstsystemet således, at Region Hovedstadens hjem-
tagelse af lægevagten ikke medfører en øget regning til kommunerne i Hoved-
stadsregionen, fordi takstfinansieringen af ydelser i hospitalsregi ikke harmo-
nerer med ydelser udført i almen praksis/af praktiserende læger uanset, at der
er tale om de samme ydelser i forbindelse med udredning, undersøgelse og
behandling.”

Svar:
Jeg kan henvise til min besvarelse af SUU alm. del spørgsmål 838, hvoraf det 
bl.a. fremgår, at ministeriet har noteret sig problemstillingen i forhold til den 
kommunale medfinansiering for 2014 og anerkender, at kommunerne i regio-
nen skal søges kompenseret for utilsigtede stigninger i den kommunale medfi-
nansiering, der følger af den organisatoriske omlægning af vagtlægebetjenin-
gen, såfremt denne er årsagen til at medfinansieringen i 2014 overstiger det 
aftalte regionale loft for medfinansiering. Spørgsmålet søges håndteret i dialog 
med KL og Danske Regioner i foråret 2015.

Samtidig bemærkes, at der i den fortsatte udvikling af DRG systemet, vil blive 
søgt udarbejdet takster, der bedre afspejler variationen i ressourcetyngden i 
forhold til de akutte ambulante kontakter. Disse takster vil fremadrettet indgå i 
fastlæggelsen og opgørelsen af den kommunale medfinansiering.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Sven Erik Bukholt
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